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RG - 0002.P.XXX.2013                       
 
 

P R O T O K Ó Ł   NR   XXX/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 25 kwietnia 2013 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości zabudowanej, położonej w Boguszynie, wpisanej do rejestru zabytków. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą oraz trybu postępowania w sprawie sposobu jej rozliczania. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXX Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych obecnych                     
jest 13 Radnych, w związku z powyższym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
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Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad, a następnie przeszedł                    

do punktu kolejnego.  
 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 

Przewodniczący przypomniał, że protokół z Sesji jest zamieszczany na stronie Urzędu 
Gminy, stwierdzając następnie, że nie ma uwag do protokołu przeszedł do głosowania.  
Protokół z XXIX Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 
wstrzymujący.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
►W punkcie tym Przewodniczący informował, że obecność tak licznej grupy mieszkańców 
Gminy niewątpliwie skupia uwagę Radnych. Przewodniczący informował, że sprawa jaką 
mieszkańcy chcą poruszyć dotyczy mieszkańców całej gminy, a praca Przewodniczącego                 
w okresie między sesjami skupiła się wokół tego tematu. Pan Janusz Janicki przypomniał                 
o Turnieju w Warcabach o Puchar Rady Gminy, który odbywa się już od wielu lat, byłby                  
to XVII Turniej jednakże XV wcześniejszych były to Turnieje Szachowe, a ostatnie dwa to 
Turnieje w Warcabach. Przewodniczący dziękował panu Czesławowi Jareckiemu za sprawną 
organizację Turnieju. Następnie pan Janusz Janicki oddał głos pani Magdalenie Rodziak 
Sołtysowi wsi Chromiec, która wystąpiła w imieniu mieszkańców Chromca z prośbą                       
o natychmiastową interwencję w sprawie prowadzenia działalności gospodarczej przez pana 
Sławomira Towarka.  

„Jako reprezentantka mieszkańców wsi Chromiec oraz Sołtys tej miejscowości, 
chciałabym poruszyć na obecnej sesji bardzo poważny dla wszystkich problem związany                   
z działalnością gospodarczą pana Sławomira Towarka, zamieszkałego Chromiec 58.                 
Firma pana Towarka o nazwie Matelix rozpoczął swe funkcjonowanie w Chromcu od lipca 
ubiegłego roku, sprowadzając na teren prywatnej posesji ogromne ilości śmieci celem 
odzysku elementów wtórnych w postaci plastiku. Działalność ta odbywała się z naruszeniem 
elementarnych zasad ekologicznych, bez odpowiedniego przygotowania miejsca na ten cel 
oraz bez kompletnej dokumentacji administracyjno - prawnej. Pomimo protestu 
mieszkańców, a co za tym idzie, również kontroli na szczeblu gminnym, powiatowym oraz 
wojewódzkim, pan Towarek prowadził skup śmieci. Na wiejskim zebraniu mieszkańcy oraz 
przedstawiciele władzy gminy usłyszeli obietnicę ze strony pana Sławomira Towarka,                   
że śmieci zostaną, uprzątnięte w ciągu jednego tygodnia. Niestety, właściciel firmy Matelix 
nie sprecyzował w którym miesiącu ten tydzień nastąpi. Tymczasem jest już wiosna, 
temperatura powietrza wzrasta, w konsekwencji znowu daje się odczuć przykry zapach 
stęchlizny, podnoszą się głosy o zauważonych w pobliżu szczurach. W sobotę 20.04.2013r. 
pan Towarek pokazał, co znaczy dla niego obietnica dana społeczeństwu, sprowadzając mimo 
zakazu władz gminy trzy kolejne tiry pełne śmieci. Mieszkańcy Chromca, a szczególnie 
sąsiedzi są, już zmęczeni  i zdesperowani tą sytuacją. I zadają pytanie: czy wszystkie urzędy 
naprawdę bezsilne wobec człowieka, który tak bardzo narusza literę prawa w swych niecnych 
poczynaniach, śmiejąc się przy tym wszystkim w twarz? Czy naprawdę w takim przypadku 
brak jest narzędzi prawnych, by ukrócić ten proceder? Mieszkańcy Chromca oczekują 
odpowiedzi na powyższe pytania, a także oczekują skutecznych działań przez władze gminy, 
które zostały w ostatnich wyborach obdarzone mandatem oraz zaufaniem przez między 
innymi obywateli Chromca”. 
►Następnie głos zabrał Wójt Gminy pan Aleksander Podemski, który informował,                   
że w chwili obecnej kwestia gospodarki odpadami, a w szczególności prowadzenia 
działalności gospodarczej w tym zakresie, niesie ze sobą szereg rygorystycznych przepisów. 
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W chwili obecnej na terenie Gminy Nowe Miasto działają dwie firmy zajmujące się 
gospodarką odpadami i do tej pory nie było względem nich żadnych negatywnych głosów. 
Gmina ma obowiązek trzymania pieczy na takich firmach, aby wszystko funkcjonowało 
prawidłowo, należy to do głównych zadań gminy.  

Jeżeli chodzi o działalność pana Towarka, to Gmina nie udzieliła tej osobie żadnych 
pozwoleń na prowadzenie tego typu działalności gospodarczej. Jedyne pozwolenie jakie 
mieszkaniec uzyskał było to pozwolenie  wydane w 2007 roku przez Starostwo w Środzie 
Wlkp., w zakresie zbierania i transportu odpadów. Decyzją Starosty pozwolenie to zostało 
uchylone, oczywiście pan Towarek od tej decyzji się odwołał. Pierwsze kroki względem 
uzyskania zezwoleń pana Towarka w Urzędzie Gminy w Nowym Mieście były takie, że pan 
Towarek przyszedł zapoznać się z  decyzjami środowiskowymi. Zanim uzyskał wszystkie 
decyzje, zanim zgromadził niezbędne dokumenty potrzebne do ruszenia ze swoją 
działalnością do Chromca już zaczęły się zjeżdżać śmieci. Zaczęły się awantury, pan 
Sławomir Towarek zaczął zachowywać się w sposób skandaliczny, przekonał się o tym Wójt 
i pracownicy Urzędu. Podczas jednej z wizyt kiedy przyjechał tir przepełniony śmieciami                
i mimo żądań Wójta, aby nie opróżniać naczepy kierowca rozładował auto i odjechał, a syn 
pana Towarka obrażał i Wójta i pracownika Urzędu. Jeden z synów który w ten sposób 
postępuje, jest nieletni, chodzi do gimnazjum drugi ma zaledwie 20 lat. W chwili obecnej pan 
Towarek jak i kierowcy dostarczający śmieci nie zważają ani na Wójta, ani na prośby pani 
Sołtys ani na policję. Następnie Wójt odczytał pismo, które skierował do kilku instytucji, 
które w tej sprawie muszą zadziałać m.in. do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska, do Prokuratury, do Policji w Środzie Wlkp., do Starostwa, do Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego, do Sanepidu, do Państwowej Straży Pożarnej.  
„Wnoszę o podjęcie będących w Państwa kompetencji niezwłocznych działań dotyczących 
działalności gospodarczej w zakresie przyjmowania i magazynowania odpadów w znacznych 
ilościach, prowadzonej przez pana Sławomira Towarka, zamieszkałego w Chromcu, Gmina 
Nowe Miasto n/Wartą. 
Działania w/w prowadzone są na jego posesji w miejscowości Chromiec oraz                       w 
Chociczy na dzierżawionej, nieczynnej cegielni. Działalność prowadzona jest bez 
wymaganych zezwoleń.  
Gmina ze swej strony – w oparciu o przepisy ustawy o odpadach - wydała p. Towarkowi jako 
posiadaczowi odpadów nakaz ich usunięcia, nadając decyzji tryb natychmiastowej 
wykonalności. Decyzję tę utrzymało w mocy Samorządowe Kolegium Odwoławcze. 
Rozstrzygnięcie Kolegium zaskarżył do sądu administracyjnego pan Sławomir Towarek. 
Należy podkreślić, że działania te wyczerpują kompetencje gminy w tym zakresie. 
Pan Sławomir Towarek w zaistniałej sytuacji nadal przyjmuje odpady zwożone transportem 
samochodowym z całej Polski. Ich wizualna ocena wskazuje, że są to zmieszane odpady 
komunalne, odpady budowlane zmieszane z odpadami niebezpiecznymi a także odpady 
poszpitalne i przemysłowe.  
Zgodnie z art.27 ust.2 pkt 1  iust.4 ustawy o odpadach – wytwórca odpadów lub inny 
posiadacz odpadów może zlecić wykonanie obowiązku gospodarowania odpadami wyłącznie, 
podmiotom które posiadają zezwolenie na zbieranie odpadów lub zezwolenie na 
przetwarzanie odpadów; posiadacza odpadów, który przekazał odpady transportującemu 
odpady, nie zwalnia się z odpowiedzialności za zbieranie lub przetwarzanie odpadów do 
czasu przejęcia odpowiedzialności przez następnego posiadacza odpadów, który posiada 
zezwolenie na zbieranie odpadów lub na ich przetwarzanie. 
W stanie faktycznym niniejszej sprawy oznacza to, że poza p. Towarkiem działalność z 
naruszeniem ustawy prowadzą również inne podmioty. 
Reagujemy na każdy sygnał o kolejnym transporcie odpadów. Przyjeżdżamy na miejsce, 
gdzie jesteśmy obrażani przez syna pana Towarka oraz lekceważeni przez przewoźników, 
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którzy ostentacyjnie, na naszych oczach, opróżniają samochody. Wezwana przez nas Policja 
nie widzi żadnych podstaw do ukarania pana Towarka jak i kierowcy przywożącego odpady 
do miejsca, które nie jest do tego przeznaczone. W konsekwencji na oczach przedstawicieli 
Gminy, sołtysa i Policji został opróżniony samochód z odpadami. 
W imieniu Gminy Nowe Miasto a przede wszystkim mieszkańców wsi Chromiec i Chocicza 
oraz sołtysów tych wsi, którzy odbierają skargi zaniepokojonych mieszkańców, zwracamy się 
z prośbą do Państwa i innych instytucji o podjęcie stosownych działań z zakresu 
przestrzegania przepisów prawa przez wszystkich uczestników wspomnianego nielegalnego 
procederu.  
Mamy na myśli przepisy ochrony środowiska, przepisy budowlane (skandalicznie 
prowadzona rozbiórka obiektu budowlanego cegielni, wykorzystanie niezgodne                                 
z przeznaczeniem pomieszczeń cegielni jako miejsc gromadzenia odpadów), w zakresie 
przepisów p/poż. (zagrożenie samozapaleniem zgromadzonych hałd śmieci), w zakresie 
przepisów sanitarnych (zagrożenie związane z pojawieniem się szczurów, które budzą obawy 
mieszkańców, gdyż najbliższy sąsiedzki budynek położony jest w odległości ok. 30 m),                    
w zakresie przestrzegania prawa w obrocie odpadami (wyjaśnienie źródła pochodzenia 
odpadów, legalności przedłożonej Gminie umowy z podmiotem, który wg posiadanej 
informacji nie istnieje). 
Mieszkańcy widząc bezradność instytucji wszystkich szczebli, które w żaden sposób nie 
mogą udaremnić nielegalnej działalności, która zagraża ich elementarnemu bezpieczeństwu, 
rozważają nagłośnienie sprawy w mediach a w ostateczności zablokowanie dojazdu do 
nieruchomości, na których prowadzona jest niezgodna z prawem działalność”.  

Wójt informował, że odnosi wrażenie, że każda instytucja byłaby zadowolona gdyby         
z tym problemem uporała się Gmina, a należy mieszkańców uprzedzić,                                              
że najprawdopodobniej będzie tak, że Gmina ze swoich dochodów, z podatków, będzie 
musiała te odpady wywieźć. Będzie to wywiezione na składowisko legalne, gdzie tona śmieci 
kosztuje ok. 300,00 zł. Wójt dodał, że najbardziej uderza ta sytuacja przede wszystkim                      
w mieszkańców, ponieważ za chwilę gdy się zrobi ciepło, będzie po prostu śmierdziało.  
►Przewodniczący informował, że Wójt przedstawił, wszystkie działania jakie podjęła 
Gmina, są to działania w obszarze kompetencji Gminy, a bez wątpienia działalność ta jest 
niezgodna z prawem, ale powinny sprawy pilnować te służby które pilnują aby prawo było 
przestrzegane.  
►Radny Wincenty Pawelczyk informował, że był z panią redaktor Gazety Jarocińskiej                   
w miejscu gdzie składowane są odpady w Chociczy i syn pana Towarka w taki sam sposób 
odnosił się do radnego i pani redaktor. Radny informował, że pierwsze symptomy zwożenia 
odpadów do Chociczy zaczęły się w lutym, jednakże było bardzo mało tych odpadów.                    
18 kwietnia w tym samym miejscu rozładowały się już tiry. Prawdopodobnie, w planach jest 
tam postawienie pieca i spalanie kabli. Mieszkańcy Chociczy kontrolują tą sprawę.  
►Mieszkaniec wsi Chromiec pytał, jaki okres czasu mają instytucje do których Wójt pismo 
odczytane kierował na odpowiedź w tej sprawie.  
►Wójt informował, że sprawa już nabrała biegu, już instytucje działają w tej kwestii i na 
pewno nie zostanie potraktowana bez odzewu. 
► Mieszkańcy Chociczy pytali kto odprowadza podatki od tzw. starej cegielni. Ponieważ 
muszą tam być właściciele, którzy przyzwalają panu Towarkowi na zwożenie śmieci.  
► Wójt informował mieszkańców, że cegielni już dawno nie ma, później działania cegielni 
kończyły się na doprowadzeniu obiektu do ruiny. W chwili obecnej są ogromne zaległości 
podatkowe, są zaległości koncesyjne.  Właściciele starej cegielni zamierzają prowadzić jakiś 
recykling, ale to są zamiary, bo postępowanie na wydanie zgody zostanie umorzone, 
procedura dalej nie pójdzie, gdyż w efekcie będzie to powtórka z Chromca. 
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►Mieszkańcy proponowali, ażeby zamknąć drogę w Chromcu, aby samochody ciężarowe, 
nie mogły do Chromca wjechać w ten sposób zablokuje się przywożenie śmieci do pana 
Towarka. Ponadto mieszkańcy wyrazili niepokój gdyż syn pana Towarka zajeżdża dzieciom 
drogę oraz im grozi. 
► Wójt proponował, aby w momencie pojawienia się takiego zdarzenia wezwać policję, gdyż 
jest to zachowanie karalne są to próby przestępcze. 
► Pani Agnieszka Król, Sołtys Nowego Miasto zwróciła się do obecnych na sali posiedzenia 
policjantów z pytaniem czy są jakieś możliwości, czy istnieje jakiś instrument prawny ze 
strony policji, aby w przypadku przyjazdu samochodu ciężarowego wylegitymować kierowcę 
oraz sprawdzić dokument zezwalający na przywóz śmieci i ewentualnie w przypadku braku 
takiego dokumentu nałożyć mandat. 
► Pan Paweł Marciniak,  informował, że z tego co wiadomo, każdy przewoźnik taki 
dokument powinien posiadać, na pamięć przepisów żaden policjant nie zna, ale wiadomym 
jest, że kierowca musi mieć takie dokumenty i musi je policji w przypadku wylegitymowania 
pokazać.  
► Radna Julia Rzepka wyraziła zdanie, że wszystkim na sali jest szalenie przykro, że 
pojawiła się taka sytuacja, dobrze że wszyscy się spotkali, a pan Wójt wyczerpał wszystkie 
możliwości prawne, jakie mógł w tej kwestii podjąć. W chwili obecnej wszyscy na tą sytuację 
są bezsilni.  
►Pani Magdalena Rodziak, informował, że dokładnie w sierpniu 2012 roku, pani Sołtys 
wystąpiła z pismem przedstawiając sytuację jaka dzieje się w Chromcu, nikt z Radnych 
słowem nie odezwał się w tej kwestii, sprawa została pozostawiona. Tylko Wójt podjął pewne 
działania, aby zaniechać zwożenia odpadów.  
► Radna Rzepka informował, że dyskusje w tej kwestii były podejmowana, Wójt w tej 
sprawie działa, a od razu do prokuratury się kogoś nie podaje.  
► Pani Sołtys wyraziła zdanie, że dyskusja to jedno, a największy żal mają mieszkańcy i ona 
sama o to, że nawet Radni nie pofatygowali się przyjechać i zobaczyć co się w Chromcu 
dzieje. 
► Radna Rzepka zapewniała, że po sesji Radni pojadą zobaczyć jak sprawa wygląda.   
► Pani Magdalena Rodziak prosiła aby do WIOSiu wysłać pismo z prośbą o zbadanie gleby   
i wody w Chromcu, gdyż sytuacja jest już krytyczna pojawiły się gryzonie, jest ciepło więc 
jest też nieprzyjemny zapach, obok rośnie zboże, które jest już spalone, a odpady są nawet                 
z pochodzenia szpitalnego.  
► Na zakończenie Wójt wyraził zadanie, że najbardziej chronologicznie próbował 
przedstawić całą sytuację, można by jeszcze długo dyskutować, ale to już nic więcej nie daje, 
cała sprawa jest bardzo nagłośniona, a instytucje które otrzymały zgłoszenie już działają                    
i działają w dobrej wierze, bo również chcą sprawę rozwiązać i zamknąć. Wójt uspokajał,                 
że tak jak do tej pory było, tak dalej na wszelkie sygnały Wójt będzie reagował.  
► Przewodniczący zamknął dyskusję i ogłosił 5 minutową przerwę.  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
 Wójt informował, że wszystkie uchwały jakie będą podejmowane na sesji były 
szeroko omawiane na komisji, budżet omawiany był na komisji wyczerpująco przez panią 
Skarbnik. Do budżetu wprowadzono pieniądze na projekty unijne czyli na boisko w Klęce, 
świetlica Kruczyn, oraz Wolica Kozia. Zabezpieczono również środki na szkoły na remonty 
dachów, na szkołę w Klęce, w Boguszynie, na wymianę komputerów w Zespole Szkół                   
w Chociczy. Środki zabezpieczono również dla GOKu, Ośrodka Pomocy Społecznej.                  
Wójt dodał również, że rozstrzygnięto konkurs dla podmiotów zewnętrznych.  
Na zakończenie pan Aleksander Podemski dodał, że pan Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Kolniczkach został przez Wójta zwolniony w trybie bez wypowiedzenia, a w chwili obecnej 
trwają poszukiwania osoby która podjęła by się prowadzenia placówki do czasu  
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rozstrzygnięcia konkursu na dyrektora tejże szkoły- w chwili obecnej poszukiwania są 
bezskuteczne.   
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. 
Głos zabrał Radny Jacek Nyczke, który proponował aby przeznaczyć całą kwotę 

40 000,00 zł która znajduje się w rezerwie na remont Kościoła w Dębnie. 
Pani Elżbieta Mnich- Skarbnik Gminy informowała, że nie można przeznaczyć 

większej kwoty niż jest to we wniosku.  
Radny Mroziński złożył wniosek formalny o przekazanie na rzecz Parafii Dębno 

kwoty 20 000,00 zł, a pozostałą kwotę 20 tys. zł które zostanie w rezerwie przeznaczyć na 
inne prace remontowe zabytków.  

Przewodniczący w związku z brakiem dalszych wniosków zarządził głosowanie, za 
przyjęciem wniosku formalnego Radnego Mrozińskiego o przyznanie Parafii Dębno kwoty 
20 000,00 zł. 
Za wnioskiem formalnym opowiedziało się 2 Radnych, 11 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. Przewodniczący poinformował, że wniosek formalny Radnego Marka 
Mrozińskiego został przyjęty.  
Następnie pan Janusz Janicki proponował przyjęcie uchwały wraz z wprowadzonym 
wnioskiem formalnym.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 2 głosy przeciwne, 2 głosy 
wstrzymujące.  
► Uchwała Nr XXX/187/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym w związku z brakiem pytań 
proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXX/188/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie bonifikaty od 
ceny nieruchomości zabudowanej, położonej w Boguszynie, wpisanej do rejestru 
zabytków. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym głos zabrał Wójt Gminy. 
 Pan Aleksander Podemski informował, że po dość burzliwej dyskusji na komisji, 
należy wyjaśnić, że dyskusja ta była bezprzedmiotowa. Ponieważ decyzja o sprzedaży 
nieruchomości wraz z zabytkową bramą znajdującą się w Boguszynie została już podjęta, na 
dzisiejszej sesji ma być podjęta decyzja na mocy uchwały w sprawie ustalenia bonifikaty. 
Wójt zawiadomił, że zostało sprawdzone, czy faktycznie pan Marek Wojciechowski, 
właściciel jednej z działek przy bramie w Boguszynie będzie miał zamknięty wjazd na 
nieruchomość. Po dokładnej analizie okazało się, że wjazd na nieruchomość będzie od drugiej 
strony, na dowód tego Wójt przedstawił Radnym mapkę dokumentującą ten fakt, gdyż to co 
mówił Radny Wojciechowski na komisji mija się z prawdą.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie za 
podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 7 Radnych, 1 głos przeciw, 5 głosów 
wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XXX/189/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia spółkom wodnym dotacji celowej   
z budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą oraz trybu postępowania w sprawie sposobu 
jej rozliczania. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym zaproponował podjęcie 
dyskusji. 
►Radny Zenon Wojciechowski, pytał czy spółki wodne będą musiały przedkładać 
sprawozdanie z realizacji zadań wykonanych na terenie Gminy.  

Pani Skarbnik informowała Radnego, że tak dokładnie będzie, spółki będą musiały 
przedkładać sprawozdanie z inwestycji jakie wykonają.  
►Radny Juliusz Twardowski pytał, jakie będą kwoty przeznaczane na dotowanie spółek. 

Pan Wójt informował Radnego, że dotacja będzie się zamykała w kwocie ok. 15 
0000,00 zł. Spółki starają się o środki także z innych źródeł.  
►Pani Agnieszka Król, pytała jaki jest cel tej dotacji.  

Wójt informował Panią Sołtys, że na kolejnej sesji będzie sprecyzowane w uchwale na 
co środki zostaną przeznaczone.  
►Radna Zofia Kędziora informowała, że co roku odbywa się zebranie sprawozdawcze 
Spółek Wodnych gdzie przedstawiane są mapki, zdjęcia wykonanych prac. Prezes Spółek 
przedstawia sprawozdanie finansowe, przedstawiane jest też ile środków wpływa z gmin, 
Radna na tych zebraniach bywa, a ostatnio Radna wnioskowała, aby z większą 
częstotliwością przesyłać informację o zwoływanych zebraniach poza tym są mało czytelne.    

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXX/190/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich po czym Przewodniczący otworzył 
dyskusję w sprawie uchwały. 
►Radna Julia Rzepka pytała o lokalizację, gdzie będą się znajdowały solary. 

Wójt informował, że wnioski w tej sprawie składane były już w roku ubiegłym, ale nie 
było na ten cel środków, można powiedzieć, że solary już są. Jeden jest na dachu budynku                  
w Chociczy na ul. Śremskiej, a drugi jest na dachu budynku w Szypłowie.  
►Radny Mroziński proponował czy nie można by budynków gminnych np. szkół, urzędu 
gminy, wyposażyć w solary. 

Wójt informował, że jeżeli myślałoby się o budynkach publicznych to należałoby 
pozyskać pieniądze zewnętrzne.    

W związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               

0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXX/191/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich po czym Przewodniczący w związku z 
brakiem pytań proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XXX/192/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 kwietnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 
► Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który odczytał sprawozdanie z realizacji 
„Programu współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r. W roku 2012 
roku Gmina Nowe Miasto nad Wartą wspierała realizację zadań publicznych, w trybie ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego   i o wolontariacie. 
Realizowane w tym trybie zadania obejmowały upowszechnianie kultury i sportu, poprzez 
organizację spotkania integracyjnego oraz zawodów sportowych. Ogólna kwota wydatkowana 
przez Gminę Nowe Miasto na wspieranie 2ch zadań publicznych, zleconych 1 organizacji                 
w 2012 roku wyniosła 13 000,00 zł. 
Środki zagwarantowane na realizację „Programu współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2012 r.”, w budżecie Gminy 
zostały podzielone w ramach otwartego konkursu ofert, który przeprowadzono na przełomie 
stycznia i lutego 2012 r. Do konkursu przystąpić mogły organizacje pozarządowe, oraz inne 
podmioty realizujące zadania określone w katalogu zawartym w art. 4 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2010 r.,   Nr 
234, poz. 1536 ze zm.). 
Otwarty konkurs ofert przeprowadzono zgodnie z założeniami Programu współpracy w 2 
zakresach tematycznych: 

• upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, 

• wspieranie rozwoju kultury i ochrona jej dóbr. 
 Każdy z uprawnionych podmiotów zgodnie z art. 13 ustawy z 24 kwietnia 2003 r.       
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, miał ustawowo określony czas, na 
przygotowanie ofert i koniecznych załączników. Ogłoszenie o „Otwartym konkursie na 
realizację zadań publicznych na rok 2012”, ukazało się w Biuletynie Informacji Publicznej, na 
stronie internetowej Gminy, a także na tablicy ogłoszeń urzędu. 
W roku 2012 na realizację zadań z zakresu kultury i sportu wpłynęły 3 oferty.                             
Po przeprowadzeniu weryfikacji formalnej i merytorycznej złożonych ofert, zdecydowano     
o wsparciu realizacji zadań następujących organizacji: 
1.W zakresie kultury: 

Ochotnicza   Straż   Pożarna   w   Klęce  - organizacja   Gminnych Obchodów Dnia 
Strażaka (dotacja 8 000,00 zł); 

2. W zakresie sportu: 
Ochotnicza   Straż   Pożarna   w   Klęce  - organizacja   Gminnych Zawodów 
Sportowo - Pożarniczych (dotacja 5 000,00 zł). 

 Wymienione powyżej podmioty, zgodnie z rozporządzeniem Ministra Pracy i polityki 
Społecznej z dnia 27 grudnia 2005 r. w sprawie wzoru ofert realizacji zadania publicznego, 
ramowego wzoru umowy o wykonanie zadania publicznego i wzoru sprawozdania                  
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z wykonania tego zadania (Dz. U. z 2005 r., Nr 264, poz. 2207 ze zm.) – rozliczyły udzielone 
dotacje przekazując je na cele określone w kosztorysach i harmonogramach”. 
► Następnie Przewodniczący Rady przypominał o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego przez Radnych do końca kwietnia.  
► Radna Zofia Kędziora, pytała czy będą równane drogi na terenie gminy. 

Wójt informował Radną, że w chwili obecnej drogi mogłyby być równane, ale zrobił 
się problem przez remont mostu, gdyż dużym problemem byłoby przewożenie materiału 
przez Śrem. Poza tym do tej pory padało i było mokro, teraz jest bardzo sucho, najlepszą 
pogodą na równanie jest pogoda przekropna, wilgotna.  
► Ponadto Radna Zofia Kędziora, w imieniu mieszkańców,  pytała co stanie się ze śmieciami 
osób którym ZGO obiera ostatni zapełniony kubeł np. 6 czerwca a jeżeli kolejny odbierany 
będzie z końcem lipca to co wtedy. Radna pytała czy jest już przetarg ogłoszony, i kiedy                  
w lipcu będą odbierane śmieci.  
 Wójt informował Radną, że w chwili obecnej jest już przygotowana specyfikacja, do 
tej pory przetarg ogłosił tylko Jarocin, jak tylko Gmina Nowe Miasto ogłosi przetarg, od razu 
od 1 lipca będzie przygotowany harmonogram.  
► Radna Kędziora informowała, że mieszkańcy Boguszyna niepokoją się o swoje domy, 
gdyż w chwili obecnej przez zamknięcie mostu samochody ciężarowe o bardzo wysokim 
tonażu przejeżdżają przez Boguszyn i nie dość, że nawierzchnia asfaltowa jest w coraz 
gorszym stanie, to słyszy się o pękaniu budynków, a samochody nie przestrzegają 
ograniczenia prędkości, stoi w Boguszynie znak ograniczenia prędkości do 30 km/h,                         
a samochody jeżdżą 130 km/h- jest bardzo niebezpiecznie. 

Wójt informował, że zna sytuację, też się obawia, jest tylko nadzieja, że nie jest 
bardzo mokro, bo wtedy droga byłaby rozjechana. Słyszy się o otwarciu jednej nitki mostu                   
w najbliższym czasie tj. ok. 9 maja.  
► Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że ostatnie pismo od Marszałka dotyczące 
remontu drogi posiada z 16 kwietnia br., marszałek uważa, że widzi za zasadne remont drogi, 
tylko brak na ten cel funduszy. Można przyjąć, że sytuacja która teraz się pojawiła będzie 
działała na korzyść aby tą drogę wyremontować.  
► Radna Julia Rzepka, pytała kto aktualnie kieruje placówką szkoły w Kolniczkach, 
ponieważ docierają do Radnej głosy, że sekretarka tam pracująca choruje, a w chwili obecnej 
jest tam tylko stażystka.   Jaki w tej chwili będzie tam nadzór, czy ktoś tymczasowo przejmie 
opiekę nad placówką. 
 Wójt zawiadomił Radną, że zaproponował powierzenie obowiązków trzem 
nauczycielom posiadającym kwalifikacje do tego, aby kierować szkołą, jednakże każda z tych 
osób kolejno odmawiała. Do czasu wakacji będzie trzeba sobie jakoś radzić, sekretarka która 
w chwili obecnej jest na zwolnieniu, za chwilę wraca, a na stanowisko dyrektora będzie 
ogłoszony konkurs, ponieważ nawet powierzenie obowiązków zamyka się w 10 miesiącach i 
nie ma możliwości przedłużenia.  
► Radna Rzepka, pytała również co dzieje się w kwestii  imprezy jaka miała się odbyć- 
turnieju piłki halowej.  
 Wójt informował, że były inne miejscowości wyrażające chęć organizacji imprezy                     
i turniej dla naszej drużyny był wyjazdowy, 12 osób pojechało na ten turniej, Gmina 
fundowała wyjazd, ale o wynikach nie chwalili się.  
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► Radny Marek Mroziński prosił o odmalowanie ścieżki rowerowej na drodze do Nowego 
Miasta. 
 Pan Aleksander Podemski, zawiadomił Radnego, że jest już malowanie załatwione, 
ale czekamy na swoją kolejkę, odbędzie się to ok. 7-8 maja, natychmiast nie dało się tego 
zrobić ponieważ firma jest już na jakiejś robocie.  
► Pani Skarbnik zwróciła się do Radnego Marka Mrozińskiego, z informacją, że w Wolicy 
Koziej w lesie gdzie było wycinane krzewów i gałęzi, ktoś wyrzucił butelki po alkoholu, pani 
Skarbnik informowała, że obawia się czy po nagrzaniu szkła nie dojdzie do pożaru. 

Radny Mroziński, zawiadomił, że będzie to posprzątane, bo wie gdzie to jest, ale 
niemożliwym jest aby od nagrzanego szkła doszło do pożaru.   
► Sołtys Nowego Miasta pani Agnieszka Król, prosiła aby posprzątać gałęzie po obcinaniu 
lip, gdyż mieszkańcy dorzucają do tych gałęzi śmieci- jedna kupka gałęzi ze śmieciami 
znajduje się koło nie żyjącego już pana Łuczyka a druga koło kortów.  
Następnie pani Sołtys pytała Wójta do kogo trzeba zgłosić, zażalenie w sprawie ruchu na 
moście. Gdyż przed chwilą pani Sołtys odebrała telefon, że przepuszczane są prywatne 
samochody przez most. Mieszkańcy mają bardzo dużo żalu, że nic nie jest z tym robione, 
najczęściej takie pretensje pojawiają się od pań które pracują w Krzykosach, albo odwrotnie 
przejeżdżają z Krzykos do Nowego Miasta. Okazuje się, że dziś rano przepuszczone zostały 
trzy samochody z tablicami rejestracyjnymi PJA, ale szczegóły pani Sołtys pozna po sesji. 
Pani Sołtys wyraziła zdanie, że jeżeli nie przepuszczają samochodów, to niech nie 
przepuszczają wszystkich, a jeżeli chcą przepuszczać to niech to robią dla tego najbardziej 
lokalnego ruchu. Podobno trzeba dać 10,00 zł pracownikom pracującym i się przejedzie.                   
W dniu dzisiejszym pani Sołtys rozmawiała z pracownikami ochrony i zarzekają się, że tak 
nie jest.   
 Wójt informował panią Sołtys, że zadzwoni do Szefa Zarządu Dróg Krajowych                    
i przedstawi sprawę, Wójt dodał, że nawet na moście zdarzył się wypadek, mężczyzna leży                
w stanie ciężkim.  
► Pani Agnieszka Król informowała, że przekazała informację gdzie tylko można było, że 
dopuszczalny jest ruch pieszych i rowerowych, a motocykle i jednoślady raczej należy 
przeprowadzać.  
► Pani Violetta Rajczyk informowała, że w sołectwie pracuje osoba odrabiająca godziny                
i jest wycinka gałęzi, pani Sołtys pytała co z tymi gałęziami.  
 Wójt informował, że sprawę załatwi, być może zostanie to przekazane komuś kto ma 
rozdrabniarkę.  
► Radny Jacek Nyczke, informował, że na drodze z Wolicy Koziej do Wolicy Nowej są 
worki z odpadami, gdyż firmy budowlane które jeżdżą na tej drodze wyrzucają worki                             
a w nich są śmieci pobudowlane. Radny pytał co z tym zrobić. Następnie pan Nyczke 
informował, że na drodze z Klęki do Radlińca było mnóstwo śmieci, a ktoś nawet sobie taki 
trud zadał, że butelki ponakładane były na gałęzie.  
  Wójt informował Radnego, że faktycznie ta droga jest zaśmiecana totalnie, tam była 
zebrana największa ilość śmieci w gminie.  
► Radna Agnieszka Ławniczak pytała czy wie pan Wójt coś na temat zamiarów prowadzenia 
działalności gospodarczej pana Dawida Kmieciaka, który chce pobudować kurniki                            
w Chociczy od szkoły do Teresy.  
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 Wójt zawiadomił Radną, że jest wstępne zawiadomienie o zbieraniu dokumentów, 
gdyż jest taki zamiar budowy kurnika. Do urzędu wpłynęły pisma przeciwne temu 
przedsięwzięciu, w tej sprawie decyzja nie została podjęta, być może zostanie zorganizowane 
zebranie w tej kwestii, aby mieszkańcy mogli w tej sprawie się wypowiedzieć. Sytuacja jest o 
tyle skomplikowana, że mamy do czynienia ze sprawą, że obok tego zmienia się charakter 
Chociczy tzn. ludzie się budują, osadzają w tym miejscu, kiedyś były tam tylko gospodarstwa. 
Jeżeli będzie społeczny opór w tej kwestii to nikt na siłę nie będzie działał, a decyzja urzędu 
będzie odmowna. 
► Pani Grażyna Nawrocka Sołtys Wolicy Pustej, pytała czy są jakieś informacje dotyczące 
budowy chodnika w Wolicy Pustej. 
 Pan Aleksander Podemski poinformował, że zmieniły się sprawy w udziale 
finansowym, wszystko w tej kwestii jest gotowe, pozostaje czekać na decyzję, będzie 
przygotowanie przetargu i prace ruszą. 
► Radny Wincenty Pawelczyk informował, że odnośnie inwestycji pana Kmieciaka, to nie 
jest to jakaś ferma drobiu, będzie to hodowla kur zielononóżek, do 2 tys. sztuk. Nie będzie to 
budowane przy drodze, przy działce rolnej. A obawa mieszkańców wynika stąd, że działki 
znajdujące się w pobliżu stracą wartość.   
► Radny Jacek Nyczke pytał jak w chwili obecnej wygląda sytuacja w Domu dla 
Bezdomnych w Dębnie, czy są już jakieś ustalenia, decyzje prokuratury. 
 Pani Gabriela Kosmala informowała, że  na razie nic nie wiadomo, prokuratura 
poprosiła tylko o statut, o informację na jakich zasadach jest Dom finansowany i na tym 
etapie sprawa się na razie zamyka, a ten człowiek który był pobity jest w chwili obecnej                        
w Jarosławcu w Ośrodku Uzupełnienia Leczniczego.  
   
Ad 15) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XXX Sesję. 
 

Protokołowała:                Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak               /-/ Janusz Janicki 
 
 
 


